
Vážení sportovní rybáři a rybářky, vážení hosté. 

Dovoluji si Vás dnes všechny přivítat na dnešní výroční schůzi naší MO ČRS 

v Polici nad Metují. Jsme tu mimo jiné proto, abychom zhodnotili minulý 

rok a ohlédli se společně za tím co jsme společnými silami vykonali, kolik a 

jaké ryby jsme ulovili a přiblížili si i to, jak i nás již zasáhla digitalizace. 

Statistické informace nám ukazují, že v loňském roce měla naše MO 202 

členů dospělých, 6 mládežníků a 24 dětí do 15 let. Celkem to bylo tedy 

231 členů a z toho 16 žen. 

Tato výroční zpráva je vlastně z hlediska informovanosti našich členů 

takřka zbytečná, protože prakticky všechny informace, které si zde 

sesumírujeme a zopakujeme nacházíte průběžně na našem webu 

www.mo-police.wz.cz o který se pružně stará p. Ing. Maršík, za což mu 

tímto děkuji. 

Děkuji Městu Police nad Metují za poskytnutou dotaci na činnost našeho 

spolku ve výši 70000 Kč. Velká část těchto prostředků je samozřejmě 

věnována na činnost kroužku mládeže, který funguje, má spoustu dětí a 

my členové výboru se pravidelně seznamujeme s jeho činností o 

výborových schůzích, které máme s cca 90% účastí všech členů, každý 1. 

pátek v měsíci v areálu pstruhárny ve Žďáře nad Metují. Já osobně se  3-4x 

ročně účastním jednání hospodářského odboru VČÚS, kde řešíme 

problematiku související s činností svazu. Nebudu zde více rozvádět 

zprávu o činnosti kroužku, protože 1 z vedoucích kroužku Vám následně 

přednese zajisté vyčerpávající zprávu o jejich činnosti. Mně patří z tohoto 

místa poděkovat všem 3 vedoucím kroužku Pavlu Plnému, Tomáši 

Jirmanovi a Michalu Šrytrovi, za jejich snahu, píli i nadšení, při výchově 

naší mládeže v rybářských dovednostech a znalostech. A když jsem již 

v tomto odstavci nakousnul fungování výboru, tak Vás musím informovat 

o výměně funkce jednatele. Po mnoha a mnoha letech, spíš by se hodilo 

říct, po několika desítkách let s touto funkcí skončil p. MUDr. Kopecký 

Jaromír, za což mu patří opravdu velké poděkování. Na jeho místo 

nastoupil a vlastně se teprve se spoustou věcí seznamuje p. Vladimír 

Prokop. Jak všichni víme, svět se zbláznil, neuvěřitelně zrychlil a bez 

digitalizace a internetu se neobejdeme již ani v rybářském svazu. Rybářský 

registrační informační systém tedy (RIS) musí od letošního roku používat 



každá organizace. Nyní je s tím spojeno mnoho práce a úsilí s naplněním 

dat a s naučením se s tím vůbec pracovat. Tohoto úkolu se velmi bravurně 

a s vervou zhostil p. Václav Řehák. Děkuji mu za to moc a moc. Já jako 

pasivní uživatel počítače z nutnosti ho v tomto úsilí prokousávání se 

„RISem“ obdivuji. Zatím je to jediný člověk z naší MO, který se v tom 

orientuje a díky jemu si můžeme koupit elektronickou známku a 

povolenku, kterou vygeneruje systém. Pozitivní pro Vás bude to, že 

nebudete muset sčítat úlovky, protože povolenky zpracuje počítač včetně 

sumářů. Možná nám, jako ve filmu „Jáchyme hoď ho do stroje“ nakonec 

ze systému vyjedou i velmi dobré dny, či špatné dny pro lov ryb, včetně 

plánování rybářské dovolené na další sezónu. Uvidíme a necháme se 

překvapit. Co systém bude velmi sledovat budou i prohřešky. Takže pokud 

Vám bude odebrána díky přestupku rybářskou stráží povolenka k lovu, 

hned to tam bude a do vyřešení si prostě novou nekoupíte. Funkcí má 

program mnoho, včetně hospodaření, plnění brigádnické povinnosti, 

zarybnění. Budeme si na to muset zvyknout, jako na spoustu věcí 

v dnešním světě a za pár let si možná řekneme SUPER, jak jsme to 

proboha mohli dřív vést na papíru, nebo nás za pár let třeba přelstí umělá 

inteligence a ve všem se budeme vracet k papírům. Promiňte mně tyto 

skeptické myšlenky. Václave tímto tedy ještě jednou dík za 

bezproblémový přechod na RIS a až se to pořádně naučíš, tak budeš 

pověřen zaškolením dalších lidí pro případ zastupitelnosti. 

Nyní bych zmínil sportovní činnost. Opět jsme zorganizovali rybářské 

závody na rybníku Hony. V sobotu 13.5.2023 se konal závod dospělých. 

Z celkového počtu 30 závodníků byly 4 ženy. 7 závodníků bohužel 

neulovilo žádnou rybu. Na 1. místě se umístil Staněk Václav z Hradce 

Králové se 439 body, na 2. místě Hlušek Dalibor z Police nad Metují se 344 

body a na 3. místě Máslo Leoš z Police nad Metují se 326 body. Jako 3. 

nejlepší závodník v našich barvách se na 5. místě celkového pořadí s 235 

body umístil Košťál Jiří. Nedělní závod pak patřil mládežníkům a dětem a 

jeho pořádání bylo plně v gesci vedení rybářského kroužku. Zúčastnilo se 

ho celkem 33 závodníků. Pouze 4 závodníci nechytli žádnou rybu a děti 

byly tedy v tomto ohledu jednoznačně úspěšnější než dospěláci. Na 

prvním místě se s 334 body umístil Macháně Vojta, na druhém pak jeho 

bratr Macháně Šimon s 288 body a na třetím místě pak Vítek Tomáš s 278 



body. Děkuji všem kteří se na organizaci závodů podíleli a věnovali tomu 

spoustu svého volného času. Zároveň děkuji všem sponzorům, díky 

kterým se podařilo sehnat hodnotné ceny pro závodníky. Jak jste mnozí 

zaregistrovali, tak se konaly na tomto rybníku na podzim ještě jedny 

závody a to pro Středisko ranné péče Sluníčko z Hradce Králové, kam šel i 

výtěžek. Pořadatelem byl Lukáš Knittel. Nebyly to tedy závody, které 

bychom pořádali my, ale pouze jsme zapůjčili rybník s rybami za tímto 

účelem. V letošním roce se opět můžete těšit na jarní závody na Honech a 

to o víkendu 18 a 19.5, kdy opět v sobotu budou závodit dospělí a v neděli 

pak rybářský potěr. Na podzim opět půjčíme rybník pro konání závodů pro 

Středisko ranné péče Sluníčko. 

Nyní Vás seznámím s úlovkovostí ryb, kterou jsme dosáhli. Začnu naším 

pstruhovým revírem Metuje 6, kde našich pár členů, vlastníků 

pstruhových povolenek, absolvovalo 228 vycházek k vodě a ponechalo si 

celkem 103 potočáků a 190 duháků. Na všech pstruhových vodách pak 

naši členové ulovili 24 kaprů a 12 línů na Kuprovce a pak již na řekách 

celkem 152 potočáků o hmotnosti 54,5 kg, 383 duháků o hmotnosti 170 

kg, dále 1 malou štičku a 3 siveny. Celkem se na pstruhové vodě jednalo o 

575 kusů ryb o celkové hmotnosti 280 kg. 

Na mimopstruhových územních vodách pak naši členové vykonali 1341 

vycházek a ponechali si následující ryby. 165 kaprů o hmotnosti 433 kg, 26 

línů, 22 cejnů, 14 okounů, 6 štik o průměrné váze 2 kg, 41 candátů o 

průměrné váze 1,80 kg, dále 3 sumce o hmotnosti 24 kg, 3 úhoře, 2 

duháky a 8 amurů o průměrné hmotnosti skoro 6 kg. Celkem tedy na 

mimopstruhových územních vodách bylo uloveno a ponecháno 290 kusů 

ryb o celkové hmotnosti 627 kg. 

A nakonec ještě náš mimopstruhový revír Hlavňov-Hony-Cihelna. Zde jste 

si ponechali následující ulovené ryby. 488 kaprů o hmotnosti 1184 kg, 20 

amurů o hmotnosti 50 kg, 235 línů o hmotnosti 88 kg, 3 candáty o 

hmotnosti 6 kg a 3 kg bílé ryby. Celkem tedy z tohoto revíru bylo vyloveno 

746 kusů o hmotnosti 1331 kg. Oproti loňskému roku se ulovilo o 171 

kaprů méně, ale naopak byl lov velmi zpestřen o líny, kterých se ulovilo 

oproti roku 2022 víc o 232 kusů. 



Celkem na všech vodách naši členové ulovili a ponechali si 1611 kusů ryb o 

celkové hmotnosti 2238 kg. K tomuto úlovku a samozřejmě i k mnoha 

dalším úlovkům jak podmírových ryb, tak ryb, kterým jste dali svobodu a 

pustili jste je zpět do vody, Vám gratuluji. 

A nebyly by úlovky, kdybychom do revírů nenasazovali ryby. Na již výše 

zmíněném nádherném úlovku línů na náš mimopstruhový revír H-H-C je 

vidět, že nasazení 3 q tržních línů na podzim 2022 se vyplatilo a 

předpokládám slušný úlovek ještě i v letošním roce. Co se tedy vysadilo 

v loňském roce.  

Na pstruhový revír Metuji 6 jsme opět vysadili ryby dle zarybňovacího 

plánu a to celkem 4x. Jednalo se o 300 kg tržních pstruhů duhových a 100 

kg pstruhů obecných o průměrné hmotnosti 0,35 kg. Díky tomu máme 

stále nádherné úlovky potočáků oproti revírům, kde se potočák v tržní 

velikosti nevysazuje. Dále jsme vysadili 20000 kusů plůdku pstruha 

obecného přímo do toku Metuje 6 pro podporu divoce žijících jedinců. 

Na náš mimopstruhový revír H-H-C jsme v loňském roce v říjnu vysadili 

celkem 24 q kaprů o průměrné hmotnosti 1,6 kg z Buňkova. Na Hony se 

dalo 12 q, na Hlavňov velký rybník 10 q a na malý rybník 2 q. Dále se 

podařilo zajistit bílou rybu s významným množstvím potěru kapra z výlovu 

rybníka Žehuň. Jednalo se cca o 10-14 cm rybky o hmotnosti 1-2 dkg. A 

když už se podařilo sehnat tuto bílou rybu s kapříkem, tak bylo nutno ještě 

zajistit dravce, aby pár metráků do zahájení sezóny dravců z těchto rybek 

ubylo a dravé ryby pěkně nabraly na hmotnosti a délce. Podařilo se zajistit 

24 kg candátů v délkách 30-40 cm po 30 kusech na každý rybník z výlovu 

rybníka u p. Vlacha v Jetřichově a dále se podařilo zarybnit i štikou, které 

se sehnalo na vánoční prodej 150 kg a po prodeji zůstalo deponováno 

v sádce s bílou rybou ještě 90 kg. Tu jsme vysadili až po skončení sezóny 

3.1.2024 v množství 50 kg na Hony (cca 35 kusů) a 40 kg na Hlavňov velký 

rybník (cca 25 kusů). Věřím tedy, že příští rok bude rybářsky velmi 

zajímavý z hlediska lovu dravců a že nám i pro další roky v rybnících vydrží 

a pomalu budou dorůstat nějací ti malí kapříci pro více záběrů, pro více 

zábavy a činnosti u vody. 

To je z vysazení vše, ale u rybníka v Hlavňově ještě zůstanu. V dubnu 

během lijáků došlo při intenzivním přítoku k výskytu pěny na hladině.        



P. Jirman vypátral, že vše má pravděpodobně za vinu laguna ve špici 

rybníka, která tam byla udělaná před několika lety z důvodu odtoku 

silážních šťáv do rybníka a k jejich odčerpání. Teď se toto vyloučilo a 

znečištění, které do rybníka přiteklo byl jen zahnívající splach zbytků 

krmiva z povrchu asfaltových ploch cca 1/3 areálu farmy po prudkém 

lijáku. S Družstvem vlastníků v Polici jsem jednal o nápravě ve smyslu 

většího úklidu asfaltových ploch od zbytků krmiva, ale také o tom, jak 

tomuto úplně předejít, protože každý velký liják sebou přináší riziko 

splachu z farmy. Vymysleli jsme odčerpávání na plovák, takže v případě 

lijáku je voda z laguny pod výpustní rourou vyčerpávána do okolního 

porostu pro vsáknutí a nejde přímo do rybníka. Tím by to snad mohlo být 

do budoucna vyřešeno. Na ryby by toto mít vliv při dubnové teplotě vody 

nemělo, protože se nejednalo o močůvku či kejdu. Nicméně během jara 

uhynulo na rybníku asi 90 kaprů, ale plíživě během 2 měsíců. Mnozí tak 

samozřejmě viní družstvo, že za to mohlo. Neříkám, že to mohlo mít 

nějaký vliv, ale tento rybník vzhledem ke kyselé vodě má občas problém 

se zimováním kaprů a úhyny jsou zde častější než na Honech. Důležité je, 

že dál po oteplení vody se již nic nedělo a příčina je družstvem 

odstraněna. Zároveň nám družstvo opět zdarma poskytlo obilí pro příkrm 

ryb na celou sezónu v rámci nepsané dohody o dobrých vzájemných 

vztazích, za což mu samozřejmě tímto děkuji. P. Jirman se vzorně staral o 

rybník i během podzimních a zimních lijáků. 25.12.2023 přetékal 

bezpečnostní přeliv, byly ucpané nátoky ořezaným větvovím na přítoku. 

To vše čistil a staral se. Děkuji mu tímto o vzornou péči. Děkuji i ostatním, 

kteří se starají o zimní vzduchování rybníků, sečení trávy a přikrmování 

kaprů nejen v Hlavňově, ale i na Honech. Děkuji Standovi Pavelkovi za 

vedení brigádnické činnosti. 

Samostatnou kapitolou naší činnosti je provoz našeho rybochovného 

zařízení ve Žďáře nad Metují. V loňském roce se zadařil bez ztráty kytičky 

výkrm 15 000 kusů pstruhů duhových. Celková hmotnost prodaných ryb 

činila v tržní velikost 5,7 tuny. Na drobnoprodeji o sobotách se prodalo 

1150 kg. Zbytek šel pak převážně na zarybnění pstruhových revírů VČÚS. 

Děkuji tímto všem, kteří se o chod tohoto areálu starají a zodpovědně 

přistupují ke zdárnému výkrmu pstruhů. 



V tomto areálu proběhlo též smažení pstruhů spojené s občerstvením 

v rámci Žďárského jarmarku v červnu. Měli jsme pro tentokrát dobře 

našlápnuto, co se týče rychlosti smažení ryb a mnohdy jsme byli i 

v předstihu, což někteří lidé nechápali, protože minulé roky se čekalo 

někdy až tak dlouho, že to část zákazníků odradilo již asi napořád. Bohužel 

nakročení nestačí, když se vám spustí průtrž mračen v době oběda a lidé 

přestanou chodit a již se ani po skončení deště nedostaví, protože se 

najedli zrovna tam, kde se schovali. Nicméně i tak jsme prodali přes 100 

porcí pstruhů a věřím, že zákazníci byli spokojeni. 

V říjnu se opět nakoupilo 15000 kusů pstruží násady pro výkrm na letošní 

rok a ryby touto dobou mají již kolem 20 dkg. 

V prosinci pak proběhnul tradiční vánoční prodej ryb, včetně služeb 

spojených se zabitím, kucháním a jejich odšupinováním. Děkuji všem, kteří 

3 dny v chladu a vlhku tuto bohulibou činnost zákazníkům poskytovali. 

V areálu ve Žďáře jsme začali v loňském roce i s budováním prostoru pro 

automatickou elektrocentrálu, která byla zakoupena v loňském roce a  

osazena byla před pár dny a je již plně funkční. Představovalo to 

vybudování izolovaného prostoru na míru centrály. Samozřejmě, že chod 

bude monitorován i zabezpečovacím zařízením, takže výpadky proudu by 

měly být již v tomto roce řešeny elegantněji a spolehlivěji. 

Co dodat závěrem? Na činnosti naší organizace se odpracovalo celkem 

2241 brigádnických hodin. Velké poděkování patří všem, kteří jsou 

aktivními členy a chod naší MO jim není lhostejný. Jsem rád, že těchto 

členů máme vzhledem k počtu členů celkem dost a oproti jiným MO jsme 

tak schopni něco tvořit a produkovat. Samozřejmě budeme velmi rádi, 

když se mezi mladšími členy najdou noví aktivní pokračovatelé v naší 

aktivní činnosti spojené zejména s chovem pstruhů ve Žďáře nad Metují. 

Všem Vám přeji mnoho zdraví, hodně štěstí při záběrech a úlovcích v 

pokud možno klidném roce. Petrův zdar. 

 


